
ADVOKATENS 
HJØRNE

Bobilen | 3130 | Bobilen

Hva om forhandler 
går konkurs?
Advokatenes hjørne er en fast spalte i medlemsmagasinet, der Skjerpen Bugge Advokatfirma AS svarer 

på spørsmål sendt inn av medlemmene. Det kan være praktiske spørsmål i anledning salg, kjøp og 

leie av bobil, eller spørsmål innenfor andre juridiske fagområder, f. eks forsikring, fast eiendom, 

håndverkertjenester mv. Ikke nøl med å sende oss ditt spørsmål. Spørsmål sendes til Norsk Bobilforening 

pr e-post: post@bobilforeningen.no.

PHILIP BUGGE
Advokat /  Partner
Mail: bugge@sbadvokat.no
Telefon: 934 12 600

MARTIN DALEN
Advokat / Partner
Mail: dalen@sbadvokat.no
Telefon: 922 14 722

ØYVIND SKJERPEN
Advokat / Daglig Leder / Partner
Mail: skjerpen@sbadvokat.no
Telefon: 411 62 891

Spørsmål sendes til Norsk Bobilforening på mail til: 
post@bobilforeningen.no
Har du spørsmål som trenger rask avklaring eller du er i en 
rettslig tvist kan du ta kontakt direkte med Skjerpen Bugge 
Advokatfirma AS.

Hva skjer når forhandler går konkurs?
Det er ofte man hører om forhandlere som går konkurs. For-
handler kan enten begjære oppbud selv, eller så kan selskapet 
slås konkurs. Vilkårene for konkurs, er at forhandler ikke har 
løpende likviditet til å dekke forpliktelsen sine (insuffisiens) og 
at selskapet har mindre aktiva enn passiva. (Insolvens). 

Dersom en forbruker skylder en forhandler penger, som går 
konkurs, bør det vurderes om hele eller deler av beløpet skal 
holdes igjen til man har tatt en «second opinion» på det utførte 
arbeidet. Det er viktig å kvalitetssikre at man har fått det som 
er kontraktsmessig dersom det skal betales et beløp fra 
forbruker. 

Gjør grundige undersøkelser
Denne problemstillingen er meget relevant for bobilkjøpere og 
det anbefales å sjekke opp forhandler før dere går til dyre inn-
kjøp av bobiler.  Dette er spesielt relevant for spørsmål innenfor 
reklamasjoner. Man kan miste rettigheter dersom man ikke har 
en solid forhandler å forholde seg til. 

Dersom man har en motpart (forhandler) som går konkurs, 
må man starte med å melde kravet som en fordring i boet. Det 
er ikke alltid enkelt å vite når en forhandler går konkurs, men 
når man har fått nyss om dette, sender man et krav i boet til 
bostyrer. Dette kan for eksempel være et pengekrav i anled-
ning en kjøpsrettslig mangel. 

Det mange lurer på er hvilke rettigheter man har i slik saker?
Dersom forbruker kjøper av en forhandler som går konkurs, 

kan man rette kravet til importøren etter forbrukerkjøpsloven. 
Det første forbruker må gjøre, er å reklamere til det tidligere 

salgsleddet. Vi skal nå se på forbrukerkjøpsloven § 35. 

Ordlyden i bestemmelsen er slik: 
«Forbrukeren kan gjøre sitt mangelskrav mot selgeren gjel-
dende mot et tidligere yrkessalgsledd for så vidt tilsvarende 
krav på grunn av mangelen kan gjøres gjeldende av selgeren 
eller en annen som ervervet tingen fra det tidligere leddet»

Dette innebærer at dersom (A) kjøper en bobil av en for-
handler (B) som går konkurs, så kan forbruker rette sitt krav 
på konkursdebitor (forhandler) ved å snu seg til det yrkesleddet 
som eide bobilen før forhandler gitt konkurs. Dette kan i 
mange sammenhenger være importøren. 

Men i andre sammenhenger kan man se for seg en kjede med 
selgere og da kan forbrukeren – som sitter igjen med bilen til 
slutt – gjøre gjeldende krav mot et hvilket som helst av de tidli-
gere salgsleddene, uavhengig av om den som solgte til forbru-
keren, stod i direkte kontraktsforhold med dette leddet eller 
ikke. 

Men forbrukerne må oppfylle disse vilkårene: 
•	 Forbrukeren må ha et krav mot egen selger som følge av 

mangel.
•	 Selgeren må ha et tilsvarende krav på grunn av mangelen.
•	 Spesialtilfelle om krav mot kredittyteren – Finansavtalelo-

ven § 2-7. Man kan holde kredittyter ansvarlig dersom for-
handler går konkurs. 

Ofte tas det opp lån som blir formidlet av forhandler. Vi skal 
se litt på rettighetene i slike saker etter finansavtaleloven. 

Dersom en forbruker kjøper en bobil, og selger formidler lån 
via en kredittyter, følger det av finansavtaleloven § 2-7 (1) at: 
ved kjøp av varer og tjenester kan forbrukeren overfor en 
annen kredittyter enn selgeren gjøre gjeldende de samme 

innsigelser og pengekrav på grunnlag av kjøpet som kunne 
gjøres gjeldende mot selgeren, såfremt kreditten ytes etter 
avtale mellom selgeren og kredittyteren.  I tillegg til reklama-
sjon overfor selgeren etter reglene som gjelder for avtalen, må 
forbruker varsle kredittyteren ved første rimelig anledning». 

Det er viktig å reklamere til den som har gitt lånet. Ofte kan 
det være greit å rådføre seg med advokat. 

Hvor kan man søke hjelp?
Man kan rådføre seg med advokatfirmaet Skjerpen Bugge 
for en kort prat om rettigheter ved krav på tidligere salgsledd 
(springende regress).

Hva dekker forsikringen?
I alle forsikringer kan dere få rettshjelp til 100 000 kr ved tvist 
dersom konkursdebitor eller de andre yrkessalgsleddene ikke 
innvilger det krav forbruker måtte ha etter forbrukerkjøpsloven 
og krav på tidligere yrkesledd. 

Hvordan kan man nå frem når en forhandler 
velger å ikke påta seg ansvar?
Dersom man har sendt en reklamasjon, så er ett viktig element 
på plass. Det er ikke uvanlig at tidligere salgsledd bestrider 
kravet/reklamasjonen

Vår erfaring er at det er viktig å sette opp argumentasjons-
rekken med forbrukerkjøpslovens bestemmelser og presentere 
dette på en grundig måte. I mange tilfeller ser vi da at salgsled-
dene kommer i posisjon slik at man kan diskutere kontrakts-
bruddsanksjonene på en saklig måte med de næringsdrivende. 

Avslutningsvis gir vi noen bemerkninger som 
gjelder i konkursforhold
•	 Husk å melde krav i boet dersom det er krav på 

konkursdebitor
•	 Husk å reklamere til første og tidligere salgsledd
•	 Vær oppmerksom på at det løper foreldelsesfrister også. 

Rettslig skritt med advokat avbryter disse fristene. 

Med hilsen
Skjerpen Bugge Advokatfirma AS


